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• 10. marca 2015 prezident republiky Andrej Kiska prijal Pavla Ondeka a 
podpredsedu zväzu Miroslava Habána. Na stretnutí boli prerokované 
najvýraznejšie problémy školstva, problémy finančných tokov, legislatíva v 
regionálnom a vysokom školstve. 

• Za VŠ reťazenie pracovných pomerov a problém redukcie PRO 



• Základná organizácia Odborového zväzu pracovníkov školstva a vedy pri Obchodnej 
fakulte Ekonomickej univerzity v Bratislave usporiadala dňa 26. marca 2015 
konferenciu, ktorú moderovala predsedníčka Výboru ZO OZ PŠaV na Obchodnej 
fakulte EU Ing. Zora Szakalová.  

• Z hostí boli prítomní predseda Združenia VŠ a PRO doc. Ing. Miroslav Habán, PhD., 
novozvolený rektor Ekonomickej univerzity prof. Ing. Ferdinand Daňo, PhD., dekan 
Obchodnej fakulty doc. Ing. Štefan Žák, PhD. a predseda Rady OZ PŠaV pri EU v 
Bratislave Ing. Peter Šinský.  

• Predseda združenia VŠaPRO  svoje vystúpenie zameral na niekoľko tém – 
prebiehajúca akreditácia študijných odborov na VŠ, prijímacie konanie na ďalší 
akademický rok a pokles počtov uchádzačov vzhľadom na demografický vývoj a 
záujem o štúdium v zahraniční najmä v ČR, podiel finančných prostriedkov 
investovaných do školstva a aktivity funkcionárov OZ na ich zvýšenie. 

• Novozvolený rektor EU v Bratislave prof. Ing. Ferdinand Daňo, PhD. informoval 
najmä o rozpočte EU v Bratislave na rok 2015, ktorý sa podarilo schváliť, jednotlivé 
fakulty majú k dispozícii už výšku rozpočtu na celý rok 2015.  

• Predseda univerzitnej organizácie Ing. Peter Šinský informoval o príprave nového 
kolektívneho vyjednávania na EU v Bratislave, informoval o postupe EU v Bratislave 
pri vyplácaní zvýšenia mzdových prostriedkov v roku 2014, ktoré boli vyplatené 
podľa oficiálne dohodnutých podmienok v plnom rozsahu všetkým pracovníkom.  



• 28. marca 2015 sa Miroslav Habán zúčastnil v divadle Aréna v Bratislave na 
panelovej diskusii k vysokého školstva. V diskusii aktívne vystúpil a 
prezentoval stanoviská zväzu k problémom: platy na VVŠ, reťazenie 
pracovných pomerov na VŠ, správa o systémových zmenách v školstve.  



• Dňa 31. marca 2015 bola za novú rektorku Univerzity veterinárskeho 
lekárstva a farmácie v Košiciach slávnostne inaugurovaná prof. MVDr. Jana 
Mojžišová, PhD., ktorá prevzala od predsedu akademického senátu prof. 
MVDr. Petra Reichela, CSc., insígniu rektora univerzity a zložila slávnostný 
sľub. Vzápätí odovzdala insígnie novým prorektorom: prof. MVDr. Zite 
Faixovej, PhD., prorektorke pre výchovno-vzdelávaciu činnosť, prof. MVDr. 
Jurajovi Pistlovi, PhD., prorektorovi pre vedeckú činnosť a zahraničné styky, 
prof. MVDr. Jozefovi Nagyovi, PhD., prorektorovi pre rozvoj školy a 
hodnotenie kvality, MVDr. Martinovi Tomkovi, PhD., prorektorovi pre 
zahraničné štúdium, a doc. MVDr. Oskarovi Nagyovi, PhD., prorektorovi pre 
klinickú činnosť a styk s praxou.  

• K slávnostnému zhromaždeniu sa prihovorili minister pôdohospodárstva a 
rozvoja vidieka SR Ľubomír Jahnátek, veľvyslankyňa Írska na Slovensku 
Anne-Marie Callanová, prezident Slovenskej rektorskej konferencie prof. 
Ing. Rudolf Kropil, CSc., ako aj ďalší hostia. Medzi hostí patrili rektori 
slovenských a českých univerzít, prorektori a dekani z ďalších univerzít, 
zástupcovia mesta a samosprávy. Za zväz bol prítomní podpredseda zväzu 
doc. Ing. Miroslav Habán. PhD., a člen Výboru združenia VŠaPRO prof. 
RNDr. Michal Toropila, CSc, ktorý je súčasne predsedom Rady ZO OZ UVLF 
v Košiciach.  



• V Kongresovom centre SPU v Nitre sa 8. apríla 2015 konala konferencia 
Univerzitnej organizácie Odborového zväzu pracovníkov školstva a vedy pri 
SPU v Nitre, na ktorej sa zúčastnili delegáti konferencie, predstavitelia OZ 
PŠaV na Slovensku, členovia vedenia SPU a fakúlt, AS SPU v Nitre.  

• V rámci programu doc. RNDr. Zuzana Hlaváčová, CSc., predsedníčka 
Výboru UO OZ PŠaV pri SPU v Nitre, predniesla Správu o činnosti 
organizácie za uplynulé obdobie. Poďakovala všetkým členom odborov a 
Výboru UO, ktorí neúnavne pripravujú pre zamestnancov všetky kultúrne, 
športové či iné podujatia súvisiace s regeneráciou pracovných síl. Okrem 
iného prítomných informovala o stave členskej základne, kde v porovnaní s 
minulým rokom došlo k miernemu nárastu.  

• Na konferencii vystúpil aj Ing. Pavel Ondek, predseda OZ PŠaV na 
Slovensku, ktorý urobil analýzu počtu zamestnancov a mzdových 
prostriedkov na verejných vysokých školách na Slovensku za rok 2014, 

informoval o prognóze na rok 2016 a politike OZ na Slovensku.  

INFORMÁCIA PREDSEDU ZDRUŽENIA VŠaPRO O ČINNOSTI   



• 15. apríla 2015 sa uskutočnila členská schôdza ZO OZPŠaV při Žilinskej 
univerzite v Žiline, ktoré viedol predseda RNDr. Peter Varša, PhD. Za zväz 
vystúpil s aktuálnymi informáciami P. Ondek, VŠaPRO boli prítomní J. 
Mikluš a M. Habán. Konferencia prijala uznesenie, ktorým navrhuje na 
predsedu OZ PŠaV na Slovensku Ing. Pavla Ondeka a za predsedu 
Združenia VŠaPRO doc. Ing. Miroslava Habána, PhD. 

• V stredu 22. apríla 2015 sa vedenie OZ PŠaV na Slovensku stretlo na 
pracovnom rokovaní s ministrom školstva, vedy, výskumu a športu SR 
Jurajom Draxlerom. Za VŠ: Reťazenie pracovných pomerov na vysokých 
školách a Metodika financovania vysokých škôl na rok 2016  



• 26. apríl 2015 sa Miroslav Habán zúčastnil Zasadnutia Študentskej rady 

vysokých škôl,  ktoré viedla novozvolená predsedníčka Mgr. Jana Šmelková 

(UK Bratislava). Predseda výstúpil s príspevkom o kvalite VŠ, metodike VVŠ 

vo vzťahu k počtu študentov a demografickom poklese populácie, Fonde 

na podporu vzdelávania. 

• Dňa 29. apríla 2015 sa uskutočnilo za veľkej účasti odborárov a 
významných hostí tradičné „Stretnutie odborárov Univerzity Komenského 
s rektorom“. MUDr. Alexander Kurtanský, predseda Rady predsedov 
odborových organizácií pri UK poukázal, že hlavným celoročným výstupom 
práce odborov je kolektívna zmluva. Prof. RNDr. Karol Mičieta, PhD sa vo 
svojom vystúpení zameral najmä na Metodiku rozdelenia štátnej dotácie 
verejným vysokým školám a jej dopadu na Univerzitu Komenského.  

• Ing. Pavel Ondek, predseda OZPŠaV sa zameral najmä na platovú analýzu 
zamestnancov VŠ. Vo vystúpení prof. Ing. Petra Plavčana,PhD, generálneho 
riaditeľa Sekcie vysokých škôl Ministerstva školstva SR odznelo, že 
ministerstvo opustilo cestu predkladania nového zákona o vysokých 
školách a prevzalo koncepciu odborov a Rady VŠ SR ísť metódou cielenej 
novelizácie zákona  



• 1. mája 2015 sa uskutočnili celoslovenské oslavy Sviatku práce. Za VŠaPRO 

boli prítomní P. Varša + 20 členov, Z. Piliarová + 23 členov a M. Habán.   



• Dňa 5. mája 2015 sa uskutočnila Herľanoch celoškolská konferencia 
odborov Technickej univerzity v Košiciach.  

• Predseda Rady ZO OZ PŠaV TU v Košiciach doc. Pandula v správe o činnosti 
zhodnotil činnosť odborov na úrovni konfederácie odborových zväzov, OZ 
PŠaV na Slovensku, združenia VŠaPRO na Slovensku a hlavne bohatú 
činnosť na úrovni Rady a ZO na Technickej univerzite v Košiciach. V diskusii 
vystúpil predseda OZ PŠaV na Slovensku Ing. Ondek, ktorý uviedol 
dosiahnuté výsledky a prognózu na rok 2016.  

• Predseda združenia VŠaPRO doc. Habán vo svojom vystúpení vyzdvihol 
bohatú činnosť združenia VŠaPRO na Slovensku. Požiadal o podporu 
petície a informoval o blížiacom sa zjazde OZ PŠaV na Slovensku. V závere 
odovzdal ďakovné listy OZ PŠaV na Slovensku 13-tim oceneným členov 
odborov za ich obetavú prácu.  

• Konferencia prijala uznesenie, ktorým navrhuje na predsedu OZ PŠaV na 
Slovensku Ing. Pavla Ondeka a za predsedu Združenia VŠaPRO doc. Ing. 
Miroslava Habána, PhD 



• 12. mája 2015 sa uskutočnila členská schôdza ZO OZ PŠaV pri Štátnom 

pedagogickom ústave v Bratislave za účasti riaditeľky ŠPÚ pani Mgr. Petry 

Fridrichovej, Ing. Pavla Ondeka, doc. Ing. Miroslava Habána, PhD., Evy 

Čahojovej,  s predsedom ZO OZ PŠAV pri ŠPÚ PaedDr. Jozefom Kuzmom, 

PhD., pričom sa vzájomne informovali o aktuálnych problémoch školstva a 

priamo riadených organizácií. V úvode rokovania členská schôdza prijala za 

členku p. L. Gruberovú a predseda OZ PŠAV s predsedom združenia VŠ a 

PRO a predsedom ZO odovzdali ďakovný list za dlhoročné členstvo v 

odboroch p. PaedDr. A. Halászovej, p. PaedDr. G. Ledneczkej, p. Ing. B. 

Menzlovej a p. PaedDr. M. Reiterovej. 



• 13. – 16. mája 2015 sa v Jerevane (Arménsko) Miroslav Habán zúčastnil 
ako člen ministerskej delegácie na European Higher Education Area (EHEA) 
Ministerial Conference and Fourth Bologna Policy Forum.  



• 19. máj 2015 sa uskutočnilo Slovenskej rektorskej konferencie v Banskej 
Bystrici, z ktorého vyplýva, že: 

 - minister školstva je naklonený návrhom SRK, 

 - uzniesli sa na požiadavke realizovať rozpis dotácie do konca roku, aby sa 
predišlo rozpočtovému provizóriu, 

 - zjednotiť metodiku a navrhnúť minimálne na 3-ročné obdobie, 

 - požiadavka navýšenia dotácie na VŠ o 20 mil. € ročne, čím sa SRK 
stotožnila s požiadavkou OZ PŠaV z roku 2012, 

 - implementácia stratégie RIS III – schválenie akčného plánu: stret záujmov 
VŠ a podnikeateľskej sféry. SRK požaduje zachovať štruktúru agentúr (pod 
MŠVVaŠ SR), po zmene MH poverný minister p. Kažimír sa prikláňa k 
stanovisku VŠ, 

 - aký bude ďalší postup po skončení komplexnej akreditácie k 
aktualizovaným študijným programom? 



• 21. máj 2015 sa na Prešovskej univerzite v Prešove uskutočnilo 27. 
zasadnutie predsedníctva OZ PŠaV, na ktorom bolo prerokované 
vyhodnotenie plnenia cieľov a programu zväzu za rok 2014, zvolanie 
Komisie mladých, prerokovanie zjazdových materiálov, obnovenie 
vydávania el. verzie Učiteľských novín, pozemky zväzu v Trenčianskych 
Tepliciach. (Piliarová, Mikluš, Habán) 

• Predsedníctvo prijalo uznesenie k zjazdovým materiálom, ktoré boli 
zverejnené v časopise Aktuality zväzu 1/2015 s pripomienkovaním do 15. 
mája 2015. Za VŠaPRO poslalo pripomienky: ZO UOO STU listom zo dňa 13. 
5. 2015 – spolu 3 zásadné pripomienky (čl. II, bod 2f – nesúhlas s 
pomienkou 10 rokov členstva za účelom poskytnutia bezplatného 
právneho poradenstva, čl. 3, bod 6 – nesúhlas s odvodom členského 
príspevku do 25. dňa v mesiaci, čl. 3, bod 7 – nesúhlas so zvýšením 
udržiavacieho príspevku). 

• 25. máj 2015 sa uskutočnilo 28. predsedníctvo „per rollam“, na ktorom bol 
schválený návrh rozpočtu 7. zjazdu OZ PŠaV na Slovensku  

 (Piliarová, Mikluš, Habán) 



• 2. júna 2015 sa v Uhrinči, obec Sokoľ uskutočnila Konferencia ZO PŠaV pri 
UVLF v Košiciach. Rokovanie viedol prof. M. Toropila. Program: správa o 
činnosti ZO, čerpanie rozpoštu, príspevkov zo SF, odovzdanie Ďakovných listov. 
Prítomní okrem delegátov boli na konferencii: rektorka J. Mojžišová, predseda 
zväzu P. Ondek, člen predsedníctva J. Mikluš, členovia vedenia univerzity a 
akademického senátu. 

• Konferencia prijala uznesenie, ktorým navrhuje na predsedu OZ PŠaV na 
Slovensku Ing. Pavla Ondeka a za predsedu Združenia VŠaPRO doc. Ing. 
Miroslava Habána, PhD. 

 

• 3. jún 2015 sa uskutočnilo 29. predsedníctvo zväzu v Kežmarských Žľaboch, na 
ktorom bolo prerokované pozemkovo-finančné vyrovnanie so splumajiteľom 
pozemkov W. Frankom.  

• Schválil sa termín zasadnutia komisie mladých na 16. – 17. októbra 2015. 
Združenie má delegovať dvoch nominantov – zatiaľ nahlásila UKF Nitra.  

• Licenčná zmluva na vydávanie Učiteľských novín (Piliarová, Mikluš, Habán). 



Informácia z EHEA ministerial conference v Jerevane 

YEREVAN COMMUNIQUÉ FINAL VERSION (VÝPIS) 

Stretnutie ministrov sa konalo 14. – 15. mája 2015 v Jerevane, kde 47 krajín s 

rôznymi politickými, kultúrnymi a akademických tradíciami  spolupracuje na 

základe otvorených dialógov, spoločných  cieľov a spoločných záväzkov. 

 

Obnovené vyhliadky: naše priority 

Do roku 2020 sme odhodlaní dosiahnuť naše spoločné ciele implementované do 

všetkých členských krajín EHEA  s cieľom zabezpečiť dôveru v systémoch druhej 

strany vyššieho vzdelávania; kde sa automatické uznávanie kvalifikácií stalo 

realitou; kde  sa vyšším vzdelaním  prispieva k vytvoreniu inkluzívnej spoločnosti, 

založenej na demokratických hodnotách a ľudských právach; a kde vzdelávacie 

príležitosti poskytujú právomoci a zručnosti potrebné pre európske občianstvo, 

inováciu a zamestnanosť. 

V najbližších rokoch bude našou kolektívnou ambíciou  realizácia týchto 

dôležitých cieľov v novom kontexte:  

Zlepšenie kvality a relevantnosti vzdelávania a výučby 

Podpora zamestnanosti absolventov po celú dobu ich pracovného života 

Tvorba našich systémov viac komplexnejšie 

Implementácia dohodnutých štrukturálnych reforiem 


